

甲設MESRA援金 明年誕生嬰兒可獲50

（马六甲27日讯）甲州政府将于明年设立“甲州MESRA婴儿援助金”，给予明年在甲州诞生的婴儿50令吉的援助金，以开设SSPN Prime户头。

马六甲首席部长拿督斯里阿都拉勿夫提呈明年甲州财政预算案时指出，配合提呈甲州财案，今日在甲州诞生的婴儿则将享有150令吉的援助金。

他表示，这项新措施预计将涉及5万令吉的款项，让甲州的新生宝宝受惠。

另一方面，阿都拉勿夫指出，州政府也将拨出500万令吉作为推行贫穷家庭MESRA援助计划，预计有1098人受惠。

他说，州政府将通过这项计划，让受惠者通过清理清真寺、祈祷室、墓园等方式获得酬劳。

他表示，州政府也拨出1610万令吉作为MESRA福利援助计划，预计甲州有5423名B40群体受惠，

“州政府也同意延续MESRA承认纸尿裤援助、MESRA瘫痪病患奶粉计划，涉及的款项207万2000令吉，预计有229名瘫痪病患、残障人士及乐龄人士受惠。”

此外，为了鼓励更多学生考好历史科目，凡是在大马教育文凭历史科目考获A+成绩，以及在大马高级学校文凭（STPM）考获A甲州子民，皆可获得200令吉奖励，总数高达15万令吉。

TRANSLATION:

(Melaka 27th) The Malacca state government will set up the “Malacca MESRA Baby Assistance Fund” next year, which will provide a RM50 subsidy to babies born in Malacca next year to open an SSPN PrimeP head. Malacca Chief Minister Datuk Seri Abdul Rauf pointed out when presenting the state budget next year that in conjunction with the submission of the state budget, babies born in the state today will enjoy a subsidy of RM150. He said that this new measure is expected to involve an amount of RM50,000, which will benefit newborn babies in the state. On the other hand, Abdullah pointed out that the state government will also allocate RM5 million to implement the MESRA assistance program for poor families, which is expected to benefit 1,098 people. He said that the state government will use this plan to allow beneficiaries to get paid for cleaning mosques, prayer rooms, cemeteries, etc. He said that the state government has also allocated RM16.1 million for the MESRA welfare assistance program, which is expected to benefit 5,423 B40 people in the state. “The state government has also agreed to continue the MESRA recognized diaper assistance and MESRA paralyzed milk powder programs, and the funds involved RM2.072 million, it is expected that 229 paralyzed patients, people with disabilities and senior citizens will benefit. In addition, in order to encourage more students to do well in the history subject, those who obtain an A+ score in the history subject in the Malaysian Education Diploma and an A in the Malaysian Higher School Diploma (STPM) will receive a reward of RM200. The total amount is up to RM150,000.